

DOI: 10.18572/1812-3783-2021-2-33-36

ПРОЦЕССУАЛЬНЫЕ ПОЛНОМОЧИЯ ПРОКУРОРА ПО ОСУЩЕСТВЛЕНИЮ НАДЗОРА ЗА ДЕЯТЕЛЬНОСТЬЮ ОРГАНОВ ДОЗНАНИЯ

Сабельфельд Татьяна Юрьевна,
заведующая кафедрой уголовного права, криминологии и уголовного процесса
Новосибирского филиала Московской академии Следственного комитета Российской Федерации,
кандидат юридических наук
kassatka@bk.ru

В статье проводится анализ процессуальных полномочий прокурора по осуществлению надзора за органами дознания. Выделены проблемные аспекты по ряду полномочий прокурора в сфере надзора за органами дознания, и предложены пути их решений, исходя из правоприменительной практики органов дознания и прокуроров.

Ключевые слова: дознаватель, прокурор, процессуальные полномочия, обвинительное постановление, обвинительный акт, постановление дознавателя, ходатайство.

PROSECUTOR'S PROCEDURAL POWER TO EXERCISE SUPERVISION OVER THE BODIES OF INQUIRY

Sabelfeld Tatyana Yu.
Head of the Department of Criminal Law, Criminology and Criminal Procedure of the Novosibirsk Branch
of the Moscow Academy of the Investigative Committee of the Russian Federation
PhD (Law)

The article analyzes the procedural powers of the prosecutor to exercise supervision over the bodies of inquiry. The problematic aspects of a number of powers of the prosecutor in the field of supervision over the bodies of inquiry are highlighted and the ways of their solutions are proposed, based on the law enforcement practice of the bodies of inquiry and prosecutors.

Keywords: investigator, prosecutor, procedural powers, indictment, accusation, interrogator's order, petition.